
 Publicación      

 Soporte      

 Circulación      

 Difusión

 Audiencia

 El 9 Nou Vallès Oriental General

 Prensa Escrita

 5295

 4101

 12 303

 Fecha

 País

 Página

 Tamaño

 V.Publicitario

 17/01/2020

 España

 12

 545,14 cm² (93,0%)

 4736 EUR (5364 USD) 

Granollers

Ferrari Polo

Personalment, qué ha repre- 
sentat ser el degá del Col- 
legi d’Advocats?

Un honor. Sempre ho dic, 
pero és veritat. Ha repre- 
sentat l’obligació d’intentar 
representar els companys de 
la millor manera possible, 
amb honestedat i amb pro- 
ximitat ais col-legiats i a les 
administracions.

Ha volgut que la institució 
fos coneguda més enllá del 
col-lectiu de professionals...

El CoMegi havia de donar
se a conéixer en un pía dife- 
rent. Fem moltes coses per 
ajudar la ciutadania i que 
es fan sense ánim de lucre o 
simplement per aconseguir 
els recursos per fer funcio
nar el CoMegi.

S’ha aconseguit aquest 
canvi de concepció?

És una marató. Ja ho havi- 
en comengat els anteriors 
degans i les seves juntes. He 
tingut la sort de fer molts 
projectes que ens han donat 
aquesta visibilitat: les ofi- 
cines d’intermediació hipo
tecaria que en un moment 
de cris! ens han apropat a la 
ciutadania que estava patint 
més; els servéis d’orientació 
jurídica ais municipis; el ser- 
vei per a la gent gran a Cal- 
des, el curtmetratge Share 
que han vist milers de joves 
arreu de l’Estat... Pero encara 
queda molta feina per fer.

I el canvi de seu?
És un altre pas molt impor- 

tant que s’ha donat.
Qué els ha aportat?
Dues coses. Per al col-legiat 

s’ha convertit en un punt 
de referéncia. Tenim unes 
instal-lacions molt amables 
i molt pensades per ais com
panys per poder fer visites, 
fer formado... Han trobat un 
lloc on es troben molt com a 
casa. Per a la ciutadania i les 
administracions ens ha situat 
i ens ha convertit un punt de 
referéncia. M’agradaria que 
la ciutadania de Granollers 
i del Vallés Oriental trobés 
aquí un punt de referéncia 
en la defensa deis seus drets.

Ha optat per no tornar-se 
a presentar. Per qué?

Vaig dir que hi estarla vuit 
anys i he complert. Conside- 
rava aleshores i ho considero 
ara que aquest és un vaixell 
que hem d’empényer tots. És 
evident que, com més anys 
portes, tens les coses més per 
má, més experiéncia... pero 
també tens la possibilitat de 
pensar-te que aixó és teu i 
aixó no és teu. Ni ets el jefe 
de tots. Simplement, ets el 
seu representant. Cree que 
és el moment per deixar que 
altres companys segueixin. 
Sempre dic que el degá no és 
l’entrenador de l’equip, és el 
capitá. Al final, si no tens un 
bon porter o una bona defen
sa, et marquen gols. I si no 
tens uns bons davanters, no

Josep Medina, de 46 anys, ha estat el degá del Col legi d’Advocats de Granollers en els darrers vuit anys. Abans, ja havia estat deu anys a la junta: dos de vicedegá a

“L’Estat no veu que la 
ju stic ia  necessita més 
diners per m illorar”
Entrevista a  Jo sep  M edina, degá del CoMegi d ’Advocats 
de G ranollers durant els darrers vuit anys

marques gols. El degá ha de 
donar consignes i empényer 
pero és un més de l’equip. El 
vot del degá val com el deis 
altres. Nornés decideix en cas 
d’empat i jo he tingut la sort 
que en vuit anys no he hagut 
de desempatar cap vegada.

Vuit anys liderant el 
CoMegi d’Advocats de 
Granollers són suficients?

Han quedat projectes que 
hem anat surnant com el pía 
d’igualtat. Vuit anys són sufi
cients i més tenint en cornpte 
que ja n’hi havia estat dos de 
vicedegá i vuit de diputat.

Tenia una experiéncia 
prévia de junta. És positiu?

És un bagatge que et va bé. 
No vull dir que ningú que no 
hagi trepitjat mai el CoMegi 
no pugui ser un bon degá. 
Ningú és imprescindible i 
ningú neix aprés.

El seu substitut també té 
aquesta experiéncia...

Sí. En Joan Martínez fa 12 
anys que és al CoMegi i l’al- 
tre candidat a degá, en Toni

“Vuit anys 
són suficients. 
Si no, corres 

el risc de pensar 
que aixó és teu”

“La percepció 
de la ciutadania 

respecte ais 
advocats d’ofici 

ha millorat”

“M’agrada ser-hi 
pero quan marxo 
m’agrada marxar 

i deixar que la 
nova junta faci”

Font, en fa vuit. Aixó fa que 
estiguin situats, coneguin 
les entranyes del CoMegi i 
quines són les necessitats. Si 
saps com funciona el vaixell, 
sempre és bo.

Han apostat per la pro- 
fessionalització del Col-legi 
amb una gerent.

Ha estat un pas important 
que vam poder fer.

L’edifici judicial de 
Granollers ha donat els 
resultats que s’esperaven 
els advocats 10 anys després 
de la seva posada en marxa?

Tots estern d’acord que és 
un edifici magnífic. No se li 
poden posar pegues tenint 
en cornpte d’on veníern. Res- 
ponia a les necessitats que 
hi havia i encara hi ha espais 
com les sales polivalents que 
están infrautilitzades. Sí que 
és veritat que l’espai que ens 
van donar al CoMegi d’Advo
cats és una mica justet pero 
ens hi hem adaptat. Potser 
s’hauria pogut planificar una 
sala d’actes més gran que ens

permetés fer formacions, 
conferéncies... i poder cele
brar aquí algún judici gran 
sense haver de desplagar-nos 
a la Ciutat de la Justicia com 
va passar amb el macrojudici 
del rnotí de Quatre Carnins. 
És posar una pega a tots els 
avantatges que té.

Després de consolidar els 
jutjats 8 i 9 de Primera Ins- 
táncia, en continúen faltant?

Sí. Caldria algún jutjat 
d’instrucció i, segurament, 
algún jutjat social més. Els 
dos nous jutjats de primera 
instáncia que fan temes de 
familia van forga carregats i, 
si es compara amb les rátios 
d’altres partits judicials, no 
seria exagerat tenir-ne un 
altre. I si no s’haguessin por- 
tat a Barcelona els judicis per 
cláusules abusives de tota la 
provincia, segurament també 
caldrien més jutjats de pri
mera instáncia.

Com valora que s’hagi 
optat per aquesta provin- 
cialització deis processos 
lligats a les cláusules sol?

És una anomalía a tot 
l’Estat que és més evident a 
Barcelona. Amb tots els res
pectes per Soria, segurament 
allá el problema de cláusules 
abusives d’hipoteques és 
molt inferior al de Granollers 
i ells tenen un jutjat especí- 
fic i nosaltres en tenim un 
per a tots els partits judicials 
de Barcelona amb el retard 
que aixó está provocant en la 
tramitació. Tiñe una deman
da presentada de 2017 i 
encara no tiñe data de judici.
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I si no tiñe data, no tindré el 
judici almenys fins al 2021.
És un error. La racionalitza- 
ció que es pretén limita el 
dret deis usuaris a teñir una 
justicia próxima.

També s’han portat a 
Barcelona les execucions 
socials dineráries de les sen
tencies deis jutjats socials.

I no té cap sentit. Des del 
Consell de l’Advocacia ens 
hi vam oposar i va ser deses- 
timat en primera instancia. 
Les porten a Barcelona per
qué diuen que tenen més 
mitjans. No dic que sobrin 
mitjans a Barcelona pero 
sí que és ciar que en falten 
a Granollers. És cert que 
aquests processos no impli
quen el desplagament deis 
ciutadans pero sí el deis pro- 
fessionals. Les eines haurien 
de ser les mateixes a tots els 
jutjats.

Cal un jutjat mercantil?
La llei no ens ajuda perqué 

només están previstos en 
capitals de provincia. Pero si 
volguéssim apostar per una 
justicia més rápida, seria una 
bona opció.

S’ha resolt Taita mobilitat 
de jutges, representants de 
l’administració de justicia i 
funcionaris?

No perqué no s’ha situ- 
at el nivell deis jutjats de 
Granollers al costat d’altres 
partits judicials de ciutats 
semblants. Aixó penalitza 
perqué jutges i representants 
de l’administració de justicia 
tenen uns salaris més baixos 
i, per tant, és més fácil que

marxin per poder cobrar 
més i estar més a prop de 
casa seva i teñir una cárrega 
de treball inferior. Si tens 
més feina, menys personal i 
cobres menys, és lógic que, a 
la mínima que puguin, mar
xin. A més, pujar de nivell 
també implica més plantilla 
ais jutjats i, per tant, més 
capacitat de treball. Que no 
hi hagi una certa continuitat 
és un problema greu. Tot i 
que tampoc cree que siguí bo 
que un jutge estigui en un 
mateix jutjat 20 anys.

Tot és un tema económic?
Si la justicia fos rápida 

i efectiva, els costos desa- 
pareixerien. No fem servir 
la justicia cada dia pero sí 
que tothom hi acaba anant 
un, dos o tres cops a la vida. 
Anar-hi i teñir el record que 
el teu procés va tardar un any 
a resoldre’s, no és una bona 
experiéncia. L’Estat no veu 
que aixó necessita més despe
sa perqué funcioni millor.

Quins problemes continú
en tenint els advocats que 
exerceixen al tora d’ofici?

Estem millor. La puntu- 
alitat en el pagament és 
d’elogiar. El problema és 
la quantitat. Estem sortint 
d’una situado de crisi econó
mica i institucional perqué 
la Generalitat fa molts anys 
que está sense pressupos- 
tos. En aquests anys, el que 
un advocat cobra del tora 
d’ofici no ha pujat gairebé 
gens i el rebuts del lloguer, 
de la llum o de l’aigua sí que 
ho han fet. Catalunya está 
entre les comunitats que 
paguen millor pero és que 
les altres paguen molt pitjor. 
No és que aquí es pagui bé.
I cal teñir en compte que la 
despesa aquí deis advocats 
segurament és més alta que 
en altres comunitats.

Ha millorat la percepció 
del tora d’ofici per part de 
la ciutadania?

Els advocats del tora d’ofi
ci están fent un gran esforg, 
donant servei els 365 dies de 
l’any. I aixó ha fet que la per

cepció de la ciutadania sobre 
els advocats del tora d’ofici 
hagi millorat.

Qué han aportat els ser- 
veis que han creat per donar 
suport en temes concrets 
com els hipotecaris?

Ens ha permés apropar-nos 
molt a la ciutadania grácies 
ais Ajuntaments i la Dipu
tado, que han apostat per 
nosaltres. També és interes- 
sant per ais advocats que hi 
col-laboren.

Quin paper té l’Escola de 
Práctica Jurídica?

És molt important perqué 
és la Masía deis nostres 
advocats. Dones a conéixer 
el ColTegi i facilites que es 
colTegiin aquí. Els permet 
conéixer advocats que ja tre- 
ballen i que els ajuden en el 
dia a dia. També els permet 
trobar-se i crear despatxos 
amb companys que també 
comencen. Amb la creado 
del máster, vam veure que 
servia per preparar l’exa-

men d’Estat pero no servia 
per aprendre la práctica de 
l’advocacia. Vam impulsar 
móduls de litigado per com
pletar la formado deis que 
aproven l’examen d’Estat.

Volen fer un máster?
Estem treballant per oferir 

un curs propi conveniat amb 
una universitat. A l’advocat, 
li és igual teñir un máster o 
un curs propi, l’important és 
teñir les capacitats.

També han posat l’accent 
en la formació continuada 
deis advocats?

És molt important. Hem 
comengat pels advocats del 
tora d’ofici perqué vetllem 
perqué el servei es fací bé.

Les eleccions van deixar 
un degá d’una candidatura 
i la resta de membres que 
s’escollien, vicedegá i tres 
diputats, d’una altra. És un 
problema?

Estarán al mateix vaixell i 
s’hauran d’entendre. El nou 
degá coneix els cinc com

panys que ja formaven part 
de la junta i que continúen i 
tindrá un vicedegá que ja era 
vicedegá.

Quin paper tindrá Josep 
Medina ja  com a exdegá?

M’agrada ser-hi pero quan 
marxo, m’agrada marxar. És 
important que ells se sentin 
lliures per decidir qualsevol 
cosa. La Lidia Condal, l’an- 
terior degana, també ho va 
fer i ens va donar la distáncia 
per encertar o fallar. Aixó no 
vol dir desaparéixer. Vol dir 
ser-hi si et criden per alguna 
cosa. Llavors, hi seré. M’agra
da la formació i aquests vuit 
anys no The poguda fer. Si 
puc ajudar perqué la junta ho 
creu, ho faré.

I qué s’emporta?
L’agraiment de molts com

panys i amistats. Quan bus
ques una persona per entrar 
a la junta ho fas perqué creus 
que pot ser útil per al col- 
lectiu. L’amistat arriba amb 
el temps de treball conjunt.

Relleu en l’assemblea 
d’aquest divendres
Granollers Després de les eleccions que es 
van fer al desembre, l’assemblea d’aquest 
divendres al migdia formalitzará els can- 
vis a la junta del ColTegi d’Advocats de

Granollers. Josep Medina -a la foto- dei- 
xará la direcció després de vuit anys. Joan 
Martínez es convertirá en el nou degá. Jesús 
Santos seguirá com a vicedegá. Les tres 
noves diputades que s’incorporen a la junta 
són Pilar Ballestero, Dolors Salazar i Silvia 
Catot.

“Venint d’on venim, no es pot 
posar un pero ais jutjats de Mollet
Mollet del Valles

F.P.

Com funcionen els nous 
jutjats de Mollet?

Estem molt contents. 
Posar un pero a Tedifici de 
Mollet venint d’on venim 
és molt difícil. No hi havia 
instalTacions per protegir 
les victimes, la sala de con- 
tenció deis detinguts era 
un espai reduit i amb una 
finestra al carrer... Tot aixó 
ja no passa: hi ha espais per

a les victimes, llocs adequats 
per ais detinguts, unes sales 
de vistes que están molt 
bé... L’espai per al ColTegi 
és acceptable i la negoci
ado amb la geréncia de la 
Generalitat ha estat molt 
positiva i ens han escoltat. Sí 
que va ser una llástima que 
no tirés endavant Tedifici 
que es va comentar a cons
truir al costat de THospital, 
que era molt similar al de 
Cerdanyola, que és magnífic, 
i cree que Tenyorarem.

Caldria separar les juris- 
diccions?

Sí pero el problema és de 
nombre d’expedients. Estem 
al límit d’arribar al sisé jut
jat pero, tot i aixó, encara no 
s’arribaria a la diversificado. 
Pero mantenint aquesta 
característica es podrien 
dotar de dos o tres funciona
ris més per treballar millor.

S’ha posat sobre la taula 
el traspás deis temes de vio
lencia doméstica ais jutjats 
de Granollers.

I no hauria de ser així. 
Hem donat tot el nostre 
suport a Talcalde de Mollet 
i hem traslladat el nos
tre malestar al Tribunal 
Superior de Justicia de 
Catalunya. No pot ser que 
li diguis a una víctima que, 
en lloc d’anar ais jutjats que 
té més a prop, ha d’anar a 
Granollers. Victimitzem 
doblement a les victimes.
Hi ha servéis que potser no 
han de teñir una racionalit- 
zació económica. Potser cal 
tenir-los encara que repre
sentó! un cost. I aixó també 
és un problema per ais jut
jats de Granollers, que hau- 
ran d’assumir més casos i ja 
van prou carregats. Algú ha 
mirat com están els jutjats 
de Granollers?


